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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ion Radoi, seful sindicalistilor de la metrou, in sediul din statia Piata Unirii 

al organizatiei: "Nu voi iesi decat daca imi dau foc" VIDEO 

Ion Radoi, liderul sindicalistilor de la metrou, a amenintat luni, 24 mai, intr-o 

conferinta de presa, ca este gata sa isi dea foc daca directorul Metrorex va evacua 

si sindicatul din sediul detinut in statia de metrou de la Piata Unirii. 

 

Sindicalistul a mai spus ca, daca se reduce personalul, este posibil sa existe 

probleme cu privire la functionarea metroului. 

 

"Biroul meu are vreo doi metri, aici, in Piata Unirii 1. Eu, de acolo nu voi iesi decat 

daca imi dau foc sau ma omoara, ca oricum m-au amenintat, dar s-ar putea sa aiba 

o surpriza. Sa mergem noi sa ii evacuam de acolo si sa vina in subteran, ca metroul 

circula in subteran si sa nu mai dam 400.000 de euro anual ca sa stea ei acolo la 

etajul 9", a spus Ioan Radoi, intr-o conferinta de presa. 

 

"Eu as transmite prin intermediul dumneavoastra ca domnul general Drula sa mai 

invete si nitica diplomatie, ca tehnic este mai greu sa mai invete acum. 

Nu stiu ce au de gand, dar din datele pe care le avem vor sa vanda tot ceea ce mai 

este de vandut in tara asta, iar acolo unde au de a face cu servicii de stat sa le 

externalizeze", a declarat Ion Radoi intr-o conferinta de presa cu titlul "Explozie la 

metrou". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

https://ziare.com/ion-radoi/
https://ziare.com/stiri/metrou/
https://ziare.com/stiri/metrorex/
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 PROTEST cu scandal la ITM: Gigantul PEPSI acuză că e ÎMPIEDICAT să 

încheie contractele colective de muncă 

Sindicatul PEPSI România protestează luni dimineaţa, în faţa sediului 

Inspectoratului Teritorial de Muncă al Municipiului Bucureşti faţă de refuzul 

reprezentanţilor acestei instituţii de a înregistra Contractul Colectiv de Muncă 

negociat cu îmbuteliatorul băuturii Pepsi-Cola, societatea Quadrant-AMROQ 

Beverages SRL. 

Potrivit unui comunicat transmis de Federaţia Naţională a Sindicatelor din 

Industria Alimentară - Sindalimenta, refuzul invocat de ITM Bucureşti este acela 

că partea sindicală, reprezentată în negocieri de către Federaţie, nu este 

reprezentativă la nivel de unitate, conform Agerpres. 

"Decizia ITM Bucureşti este însă în contradicţie flagrantă cu decizia Tribunalului 

Bucureşti - Secţia a III-a Civilă nr. 21 FED din data de 02.09.2020 prin care se 

constată că Federaţia Sindicatelor din Industria Alimentară este reprezentativă la 

nivel de grup de unităţi, fiind îndreptăţită să participe la negocierea contractelor 

colective de muncă la nivelul unităţilor unde a obţinut reprezentativitatea 

(Quadrant-AMROQ Beverages SRL, Ursus Breweries SA, Bergenbier SA, Bermas 

SA, Heineken Romania SA şi Coca Cola Hbc Romania SRL). Prin această decizie 

a Tribunalului Bucureşti a fost confirmată sentinţa civilă a Tribunalului Bucureşti 

nr. 21 FED din data de 04.08.2017 prin care s-a constatat reprezentativitatea 

Sindalimenta la nivel de grup de unităţi (societăţile menţionate mai sus). Din 

punctul de vedere al Federaţiei Naţionale a Sindicatelor din Industria Alimentară, 

Inspectoratul Teritorial de Muncă a devenit o instituţie care de multă vreme nu mai 

veghează asupra bunei funcţionări a relaţiilor dintre sindicate şi patronate, o 

instituţie deprofesionalizată", se precizează în comunicatul citat. 

Sindicaliştii atrag atenţia asupra faptului că, deşi cunoaşte problemele negative 

generate în relaţiile de muncă de Legea dialogului social, în urma modificării ei in 

2011, Inspectoratul Teritorial de Muncă nu s-a implicat niciodată în promovarea 

unui proiect de schimbare a acestei legi. Unul din efectele negative ale actualei 

Legi a dialogului social este ca în sectorul privat nu mai există federaţii 

reprezentative la nivelul sectoarelor de activitate, ceea ce conduce la 

imposibilitatea încheierii contractelor colectiv de muncă la nivel naţional. 
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"Cu toate că Inspectoratul Teritorial de Munca argumentează că nu se poate 

implica sub nicio formă în interpretarea prevederile Legii dialogului social, din 

experienţa noastră în relaţia cu Inspectoratul Teritorial de Munca am constatat că, 

de foarte multe ori, fiecare inspector dă propria interpretare prevederilor legii, 

generând situaţii dintre cele mai absurde prin modul de aplicare. Mai mult, ca şi în 

cazul PEPSI, instituţia nu are capacitatea de decizie, de fiecare dată când apar 

situaţii mai speciale, întârziind procedurile, solicitând puncte de vedere 

Ministerului Muncii. Ne întrebăm atunci de ce mai există această instituţie?", a 

declarat presedintele Federaţiei Naţionale a Sindicatelor din Industria Alimentară, 

Dragoş Frumosu. 

În acest context, organizaţia face un apel la ministrul Muncii, Raluca Turcan, 

solicitându-i să ia măsuri urgente împotriva Inspecţiei Muncii, astfel încât să fie 

reinstaurat un cadru legal, atât din punct de vedere al funcţionării acestei instituţii, 

cât şi al implicării în soluţionarea conflictelor dintre salariaţi şi angajatori, in 

condiţiile în care angajaţii sunt cei care au de suferit de pe urma acestora. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Cîţu: Miniştrii nu vor primi bani la rectificare dacă nu fac reforme 

Premierul Florin Cîţu a afirmat că miniştrii care nu vor face reforme în companiile 

de stat cu pierderi nu vor primi bani la rectificarea bugetară pentru a avea 

cheltuielile acoperite până la finalul anului, având în vedere ţinta de deficit 

asumată la începutul acestui an. 

 

"Reforma companiilor de stat. În buget, eu am inclus bani pentru anumite companii 

cu pierderi, presupunând că vor face o reformă şi vor reduce chetuielile, suntem în 

luna iunie, în curând. (...) Nu s-a făcut aşa ceva. Eu le spun colegilor din Guvern că 

nu vor primi acei bani la rectificare pentru a avea cheltuielile până la finalul anului 

acoperite, dacă nu fac aceste reforme. E deja iunie, trebuie să vină cu aceste 

reforme, pentru că aceşti bani nu există, nu avem de unde să-i luăm, deficitul este 

acela pe care l-am spus la începutul anului", a declarat Florin Cîţu, marţi, la Radio 

Guerrilla. 
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Totodată, premierul a reiterat că a cerut miniştrilor să facă reformă în instituţii, să 

înceapă cu o reorganizare simplă. 

 

"Eu am făcut reorganizare anul trecut în Ministerul Finanţelor (...), am reuşit la 

Ministerul Finanţelor să reduc numărul de directori generali, asta înseamnă şi 

economii la buget şi s-a putut şi ministerul merge foarte bine, colectează (...) Deci, 

poţi să faci reformă, să reduci numărul de directori generali, să comasezi din 

Direcţii şi aşa mai departe, deci asta se poate face, cea mai simplă reformă. De 

aceea îi încurajez, după aceea o să le solicit miniştrilor să facă această reorganizare 

a ministerelor. Până acum nu am primit o reorganizare a ministerelor care să facă 

ce am făcut eu, să reducă numărul de directori generali, de exemplu, nu a venit 

niciuna. Acum îi încurajez, după aceea o să le solicit, că altfel nu se pot reduce 

cheltuielile", a declarat Cîţu. 

 

Şeful Executivului a punctat că guvernanţilor nu trebuie să le fie frică de reforme, 

având în vedere că "România a amânat reforme timp de 30 de ani". 

 

"Noi nu le facem că ne spun Comisia Europeană sau FMI sau altcineva. 

Rezultatele pentru România sunt benefice, de aceea le facem, că nu suntem nebuni. 

Când faci aceste reforme, să legi performanţa de venit în sectorul public (...), ar 

trebui să existe deja, deci nu ar trebui să vin eu acum să spun acest lucru. Să 

elimini risipa banului public din companiile de stat, iarăşi nu ar trebui să vin să 

spun a acest lucru, trebuia să fie normal să o facem până acum, nu trebuia să treacă 

30 de ani de zile, să mă trezesc să spun acum că e o chestie nouă", a declarat Cîţu. 

 

Despre evaluarea activităţii miniştrilor, premierul a reiterat că aceasta are loc în 

mod continuu şi când va lua o decizie o va anunţa. 

 

"Eu v-am spus că evaluez continuu şi doar deciziile le anunţ public. Anunţ întâi 

colegilor de coaliţie o decizie şi apoi, aşa a fost şi data trecută, am anunţat. (...) 

Sunt transparent cu deciziile pe care le iau", a precizat Cîţu, întrebat când va avea 

loc evaluarea miniştrilor. 
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Premierul a afirmat, în acelaşi context, că până în 2024 se va înregistra şi o scădere 

a cheltuielilor de personal, urmare a dinamicii PIB-ului României. 

 

"Vor scădea ca procent din PIB cheltuielile de personal, vor scădea până în 2024. 

Am spus în strategia fiscală, în fiecare an scad cu un procent, dar asta este pentru 

că dinamica PIB-ului o să fie mult mai mare decât cheltuielile de personal. Este o 

chestie simplă, statistică. Ce vreau eu de la aparatul public, ce vrem noi toţi, de 

fapt, să fie performant", a mai declarat Cîţu.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Cîţu: Agenţiile de rating şi-au revizuit estimările pentru România. 

Economia va creşte anul acesta între 6% şi 9% 

Economia va creşte anul acesta peste aşteptări, între 6% şi 9%, potrivit estimărilor 

instituţiilor internaţionale, a declarat prim-ministrul Florin Cîţu. 

"Eu zic că tot ce a fost mai complicat a trecut, este adevărat că există aceste 

ajustări, după această perioadă, şi fiecare economie rezistă mai bine sau mai puţin 

bine. Din punctul nostru de vedere, cum se văd lucrurile pentru noi, nu e numai că 

o spun eu, cam toate instituţiile internaţionale, agenţiile de rating şi-au revizuit 

estimările pentru România, toate în creştere. Deci arată că economia va creşte 

anul acesta peste aşteptări, între 6% şi 9% sunt estimările. Deci, sunt estimări 

mari, avem Goldman Sachs care spune 9%, alţii care spun cam 6%, deci acolo 

suntem faţă de ceea ce aveam la începutul anului", a declarat Florin Cîţu, marţi, la 

un post de radio citat de Agerpres. 

Premierul a adăugat că este normal să fie şi câteva probleme, de exemplu în 

privinţa inflaţiei, pentru că au fost "probleme de ofertă (...) pe preţurile la energie". 

"De acolo îţi vin aceste şocuri. Specialiştii spun şocuri tranzitorii, adică sunt 

şocuri care au un efect pe termen scurt. (...) La ce mă uit eu, există foarte multe 

resurse în economie, în ceea ce priveşte resurse nefolosite, care-ţi permit să mergi 

în perioada următoare, să creşti fără să ai presiuni pe inflaţie.  

 

https://www.agerpres.ro/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 25 mai 2021 6 

 

Este puţin mai tehnic, dar asta înseamnă că avem loc de creştere fără presiuni 

inflaţioniste şi în România şi evident că şi la nivel global. Veţi vedea, de obicei, 

după o astfel de perioadă, dacă ne uităm ce s-a întâmplat în 1918-1920, a urmat o 

perioadă de boom economic importantă", a declarat Cîţu. 

(Sursa Agerpres) 

 

 Economia va continua sa se redreseze modest in primul semestru al anului 

curent. Anuntul facut de BNR 

Economia va continua sa se redreseze in primul semestru al anului curent, dar in 

conditiile unei incetiniri considerabile de ritm in trimestrul I, urmata de o 

accelerare modesta in trimestrul II, similar evaluarilor anterioare, potrivit minutei 

sedintei de politica monetara a Consiliului de Administratie al Bancii Nationale a 

Romaniei din 12 mai 2021. 

 

"In ceea ce priveste perspectiva apropiata, s-a convenit ca activitatea economica va 

continua probabil sa se redreseze in primul semestru al anului curent, dar in 

conditiile unei incetiniri considerabile de ritm in trimestrul I, urmata de o 

accelerare modesta in trimestrul II, similar evaluarilor anterioare. Pe acest fond, 

datorita revenirii puternice a economiei in semestrul II 2020, la mijlocul acestui an 

este posibila recuperarea in mare masura a pierderii de PIB din trimestrul II 2020, 

dar si inchiderea completa a gap-ului negativ al PIB, au subliniat membrii 

Consiliului", se spune in minuta BNR. 

 

Conform sursei citate, s-a apreciat ca incetinirea redresarii economiei din debutul 

anului a fost inegala din perspectiva componentelor cererii agregate si la nivel 

sectorial, in contextul evolutiilor mixte inregistrate in primele luni de cei mai 

relevanti indicatori cu frecventa ridicata. Astfel, comertul cu amanuntul si-a 

accelerat usor cresterea in termeni anuali in trimestrul I, iar vanzarile auto-moto au 

revenit consistent in teritoriul pozitiv ca dinamica anuala in intervalul ianuarie-

februarie; totodata, serviciile prestate populatiei si-au cvasi-injumatatit contractia 

in termeni anuali, pe fondul relaxarii, cel putin temporare, a unor restrictii vizand 

sectorul HoReCa. 

 

https://www.agerpres.ro/
https://ziare.com/economie/pib/
https://ziare.com/bnr/
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BNR mentioneaza ca, in schimb, volumul constructiilor a scazut usor in termeni 

anuali in ianuarie-februarie si dinamica productiei industriale s-a readancit in 

teritoriul negativ, concomitent cu temperarea cresterii comenzilor noi in industria 

prelucratoare, iar investitiile straine directe nete si-au prelungit declinul fata de 

perioada similara a anului trecut, desi exclusiv pe seama creditelor intra-grup. 

 

Preocupante au fost considerate accelerarea cresterii in termeni anuali a deficitului 

balantei comerciale in primele luni din an, pe fondul reamplificarii mai evidente a 

dinamicii anuale negative a exporturilor de bunuri si servicii, precum si adancirea 

puternica a deficitului de cont curent fata de perioada similara a anului 2020 - 

inclusiv ca urmare a deteriorarii consistente a balantelor veniturilor -, insotita de 

inrautatirea accentuata a acoperirii acestuia cu fluxuri de capital autonom. 

Referitor la viitorul pozitiei ciclice a economiei, membrii Consiliului au remarcat 

ca economia va creste probabil in 2021-2022 sensibil mai alert decat s-a anticipat 

anterior, in ritmuri trimestriale comparabile cu cele din anii pre-pandemie. Acestea 

sunt asteptate sa se intensifice din trimestrul II 2021, pe fondul progresului 

vaccinarii si al relaxarii masurilor restrictive, precum si in contextul unei cresteri 

mai dinamice a economiei zonei euro/UE, dar si sub impulsul fondurilor europene 

aferente instrumentului Next Generation EU presupuse a fi atrase incepand cu anul 

curent, de natura sa atenueze ori sa contrabalanseze impactul contractionist al 

consolidarii fiscale prezumate a se realiza gradual pe termen mediu. 

 

S-a aratat ca evolutia face probabila reinversarea pozitiei ciclice a economiei in 

trimestrul III 2021, similar prognozei precedente, dar si o crestere ulterioara relativ 

mai alerta si la valori mai ridicate a excedentului de cerere agregata, chiar si in 

conditiile unei dinamici a PIB potential consistent revizuita in sens ascendent. 

 

BNR precizeaza ca, desi mai ridicata decat in proiectia precedenta, dinamica 

asteptata a consumului privat - determinanta pentru cresterea economica 

previzionata -, ramane totusi pe orizontul prognozei vizibil inferioara mediei din 

anii anteriori pandemiei, in pofida efectului statistic major din acest an si al cererii 

reprimate ce se va manifesta probabil pe termen scurt, pe masura relaxarii 

restrictiilor de mobilitate.  
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In schimb, in cazul formarii brute de capital fix este de asteptat un ritm sensibil 

superior mediei anilor 2016-2019 si, totodata, semnificativ mai inalt decat cel 

previzionat anterior, implicand un aport relativ mai mare la avansul economic, pe 

fondul volumului sporit de cheltuieli publice de investitii si al efectului lor de 

antrenare asupra sectorului privat, dar si ca efect al accesarii, mai ales in anul 2022, 

a unei parti insemnate din fondurile europene aferente programului Next 

Generation EU. 

 

La randul sau, exportul net isi va reduce probabil mai consistent impactul 

contractionist in acest an, si foarte modest in 2022, in conditiile relativei 

dinamizari a cererii externe, concomitent cu cresterea mai solida a absorbtiei 

interne. Deficitul de cont curent va ramane totusi neschimbat ca pondere in PIB in 

2021-2022, vizibil deasupra standardelor europene, inclusiv in contextul 

importurilor suplimentare asociate probabil reformelor finantate prin programul 

Next Generation EU, au semnalat unii membri ai Consiliului, exprimand ingrijorari 

legate de implicatiile evolutiei asupra structurii si costului finantarii acestui sold. 

 

Incertitudinile asociate noii prognoze si riscurile astfel induse la adresa 

perspectivei inflatiei continua sa fie considerabile, au convenit membrii 

Consiliului, ele decurgand mai cu seama din evolutia pandemiei si a masurilor 

restrictive - mai ales in a doua parte a acestui an -, ce depinde in buna masura de 

aria de cuprindere si eficacitatea procesului de vaccinare, atat pe plan intern, cat si 

la nivel european si mondial. 

 

O sursa importanta de incertitudini o constituie si gradul de absorbtie a fondurilor 

europene alocate Romaniei prin Mecanismul de Redresare si Rezilienta, precum si 

a celor aferente noului Cadru financiar multianual 2021-2027, au sustinut mai 

multi membri ai Consiliului, evocand exigentele noului program european si 

proiectul deocamdata nefinalizat al Planului national de redresare si rezilienta, 

precum si capacitatea institutionala si istoricul realizarilor Romaniei in acest 

domeniu. 
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In schimb, dinamica investitiilor ar putea beneficia de eventuala relocare in 

Romania a unor capacitati de productie retrase de companii europene de pe alte 

continente - in contextul planurilor de scurtare a lanturilor de productie -, 

conditionata insa de ameliorari interne in planul infrastructurii, al predictibilitatii 

cadrului legislativ si al digitalizarii economiei, au reiterat unii membri ai 

Consiliului. 

 

Referitor la conduita viitoare a politicii fiscale, membrii Consiliului au subliniat 

din nou potentialele implicatii favorabile ale consolidarii bugetare initiate in acest 

an asupra dezechilibrului extern - ce se cere a fi corectat -, implicit asupra primei 

de risc suveran si a costurilor de finantare. 

Persista totusi incertitudini in ceea ce priveste amploarea, viteza si instrumentele 

consolidarii bugetare pe termen mediu, au aratat membrii Consiliului, evocand 

procedura aflata deocamdata in derulare vizand Programul de convergenta 2021-

2024. In acelasi timp, a fost evidentiata relativa ameliorare a executiei bugetare din 

primul trimestru, insa inclusiv pe seama unor efecte de baza si a incasarii unor 

obligatii fiscale amanate la plata, si s-au facut referiri la schimbarile de perspectiva 

ale unor variabile reale si nominale ale economiei fata de ipotezele constructiei 

bugetare, cu impact favorabil asupra dinamicii veniturilor bugetare, dar si la 

volumul ridicat al cheltuielilor bugetare cu un caracter permanent. 

 

Potrivit minutei, in aprecierea unanima a membrilor Consiliului, contextul analizat 

justifica mentinerea neschimbata a ratei dobanzii de politica monetara si a ratelor 

dobanzilor la facilitatile permanente ale BNR. O asemenea calibrare a conduitei 

politicii monetare vizeaza mentinerea stabilitatii preturilor pe termen mediu 

corespunzator tintei stationare de inflatie de 2,5% a1 punct procentual, intr-o 

maniera de natura sa sustina redresarea activitatii economice in contextul 

procesului de consolidare fiscala, si in conditii de protejare a stabilitatii financiare. 

 

S-a considerat, totodata, a fi necesara monitorizarea atenta a evolutiilor mediului 

intern si international, care sa permita adecvarea instrumentelor de care dispune 

BNR in vederea indeplinirii obiectivului fundamental privind stabilitatea preturilor 

pe termen mediu. 

(Sursa: ziare.com) 

https://ziare.com/economie/productie/
https://ziare.com/economie/inflatie/
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 Ministerul Muncii anunță că nu există intenţia majorării stagiului minim de 

cotizare pentru pensie şi nici nu doreşte eliminarea pensionării anticipate/ 

Stagiul minim este de 15 ani, iar stagiul complet este de 35 de ani 

Ministerul Muncii a transmis, luni, că nu există discuţii în Guvern cu privire la 

majorarea stagiului minim de cotizare pentru pensie şi nici nu doreşte eliminarea 

pensionării anticipate. Ministerul precizează că stagiul minim este de 15 ani, iar 

stagiul complet este de 35 de ani. 

 ”Ministerul Muncii şi Protecţiei Sociale (MMPS) a demarat o reformă amplă 

a sistemului de pensii, primul pas fiind evaluarea tuturor dosarelor de pensii, 

în vederea recalculării. Recalcularea pensiilor se va face în urma unei 

modificări legislative, astfel încât pensiile mai mici, în baza unei formule 

care aduce mai mulţi factori de contributivitate, să crească mai repede decât 

pensiile mai mari. În acest moment, există un grup de lucru care analizează 

datele pe care le avem disponibile, precum şi diferite variante de lucru. În 

ceea ce priveşte informaţia lansată în spaţiul public, potrivit căreia 

«Guvernul vrea să crească stagiul minim de cotizare la pensie de la 25 de ani 

la 35 ani», atragem atenţia că potrivit Legii nr. 263/2010, stagiul minim de 

cotizare este de 15 ani, atât pentru femei cât şi pentru bărbaţi, nu 25 de ani, 

şi nu există nicio discuţie care să vizeze majorarea acestuia”, a transmis, 

luni, Minsterul Muncii, într-un comunicat de presă. 

Instituţia precizează că ”stagiul minim de cotizare este perioada minimă de timp 

prevăzută de lege în care asiguraţii au realizat stagiul de cotizare pentru a putea 

beneficia de pensie, la împlinirea vârstei standard de pensionare”. 

 ”Stagiul complet de cotizare este perioada de timp prevăzută de lege în care 

asiguraţii au realizat stagiul de cotizare pentru a putea beneficia de pensie 

pentru limită de vârstă, pensie anticipată sau pensie anticipată parţială. 

Pentru corecta informare a publicului, 35 de ani este stagiul complet de 

cotizare, atât pentru femei, cât şi pentru bărbaţi, deci afirmaţia referitoare la 

intenţia Guvernului de a majora stagiul minim la 35 de ani este absurd”, a 

mai transmis Ministerul Muncii. 
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Instituţia afirmă că, în ceea ce priveşte noul sistem de calcul, care ar elimina 

indicele de corecţie, ”se analizează posibilitatea includerii acestui indice sub o 

anumită formă în viitoarea formulă de calcul a pensiilor”. 

 ”În acelaşi timp, MMPS nu a iniţiat nicio discuţie şi nu există nicio intenţie 

de a elimina pensionarea anticipată. Îmbunătăţirea legislaţiei şi finalizarea 

procesului de evaluare a tuturor dosarelor au ca scop recalcularea celor 

aproape 5 milioane de pensii ţinând cont de elemente suplimentare de 

contributivitate, astfel încât pensionarii cu aceeaşi pregătire şi cu aceeaşi 

vechime să aibă pensii egale”, a mai transmis Ministerul Muncii. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Apare un nou tip de venit în România! Anunțul ministrului Cristian 

Ghinea: 'Oamenii vor putea avea şi salariu, şi aceşti bani' 

Veste importantă pentru sute de mii de români: apare un nou tip de venit în ţara 

noastră. Banii daţi de stat îi vor ajuta pe asistaţii social să se angajeze şi să 

primească o parte din ajutorul social chiar în timpul în care muncesc şi primesc şi 

salariu. Este vorba de venitul minim de incluziune, lege care există din 2016, dar 

nu a fost aplicată. 

`Conceptul este simplu. Practic, oamenii care se află în nevoie în România astăzi 

primesc trei tipuri de ajutoare: este acest VMG (venit minim garantat - n.r.), este 

alocaţia pentru sprijin familial, care se dă pentru familie, în funcţie de câţi copii 

sunt şi este ajutorul de încălzire. Principala problemă a acestui sistem este că atunci 

când cineva din familie se angajează, toată familia pierde această alocaţie. Deci, 

practic, oamenii săraci din România sunt puşi în faţa unei alegeri dramatice", a 

spus ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, luni, în 

exclusivitate, la Antena 3. 

Oficialul a precizat că sunt 176.000 de familii care primesc VMG în prezent. 

Acum, în cazul în care persoana respectivă îşi găseşte un loc de muncă nu va mai 

pierde toată alocaţia socială, a asigurat ministrul. 
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"Pur şi simplu, se completează veniturile pe care le câştigă din salariu, deci, 

practic, vom avea oameni care au salariu şi primesc şi o cotă socială. În momentul 

în care le creşte salariul, atunci descreşte plata socială treptat. Ideea e să încurajăm 

aceşti oameni săraci să intre în piaţa muncii, să-şi caute loc de muncă, să aibă 

pensie. Noi reajustăm plăţi sociale, nu sunt bani noi, pentru ca oamenii săraci să fie 

îndemnaţi să-şi caute un loc de muncă, nu cum se întâmplă acum, că dacă îşi 

găsesc un loc de muncă pierd ce au deja", a spus Ghinea, la Antena 3. 

În ce priveşte suma, ministrul Ghinea a spus că aceasta trebuie actualizată, având 

în vedere că legea este din 2016. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Alocatiile copiilor nu vor creste in acest an. Orban: "Nu exista resurse"  

Presedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat, luni, la Pitesti, ca nu exista resurse 

pentru inca o crestere a alocatiilor copiilor in acest an. 

 

"Au mai aparut pareri... Nu as vrea sa comentez. Sunt convins ca vom ajunge la o 

solutie. PNL, si nu numai PNL, majoritatea acestei coalitii a hotarat o forma 

la Senat prin care cresterea alocatiilor s-a facut numai de la 1 ianuarie. Hai sa fim 

cinstiti, nu exista resurse ca sa ne mai permitem inca o crestere a alocatiilor in 

acest an daca vrem sa le crestem si la anul. Si ca atare, noi sustinem formula de 

crestere a alocatiilor care s-a facut la 1 ianuarie sa nu se mai faca de la 1 iulie, ci sa 

se faca de la anul", a spus Orban. 

 

Intrebat de jurnalisti daca sunt parlamentari USR PLUS sau UDMR care se opun 

acestei variante, Orban a raspuns: "Nu comentez, sa se exprime ei public". 

(Sursa: ziare.com) 

 1.21% -  rata şomajului înregistrat în evidenţele AMOFM Bucureşti în luna 

aprilie 2021 

La sfârșitul lunii aprilie, în evidențele Agenției Municipale pentru Ocuparea Forței 

de Muncă Bucureşti erau înregistrați 14891 șomeri (din care 8061 femei), rata 

șomajului fiind de 1.21%.  

https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/politica/senat/
https://ziare.com/social/vaccin-covid/vaccin-covid-platit-romania-1680747
https://ziare.com/politica/parlamentari/
https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/udmr/
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Comparativ cu luna precedentă, când rata șomajului a fost de 1.21%, în această 

lună, acest indicator s-a menţinut constant. 

Din totalul de 14891 persoane înregistrate în evidențele AMOFM Bucureşti, 4466 

erau beneficiari de indemnizţie de şomaj, iar 10425 erau șomeri neindemnizați. În 

ceea ce privește mediul de rezidență, 0 șomeri provin din mediul rural și 14891 

sunt din mediul urban. 

Structura șomajului pe grupe de vârste se prezintă sugestiv astfel: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Grupa de vârstă Stoc la finele lunii 

Total 14891 

< 25 ani 230 

între 25-29 1369 

între 30-39 3519 

între 40-49 4299 

între 50-55 3088 

> 55 ani 2386 
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Șomerii cu studii liceale au ponderea cea mai mare în totalul şomerilor înregistraţi 

în evidenţele AMOFM Bucureşti (34.24%), urmat de cei cu studii superioare 

(26.90%), iar 18.72% au absolvit şcoala profesională/de arte şi meserii. Șomerii cu 

nivel de studii gimnaziale reprezintă 16.90% din totalul șomerilor înregistrați, cei 

cu studii postliceale sunt 2.11%, iar cei cu studii primare şi fără studii, 1.13%. 

Structura șomerilor înregistrați pe nivel de ocupabilitate, stabilit prin profilare, se 

prezintă astfel: 1983 persoane foarte greu ocupabile, 4479 greu ocupabile, 4349 

mediu ocupabile, iar 4080 sunt persoane ușor ocupabile. Încadrarea într-o categorie 

de ocupabilitate se realizează ca urmare a activităţii de profilare a persoanelor 

înregistrate în evidenţele noastre. Informaţii detaliate despre structura şomajului la 

nivelul municipiului Bucureşti sunt afişate pe pagina de internet a AMOFM 

Bucureşti, la adresa www.anofm.ro – agentia AMOFM Bucuresti. 

(Sursa: AGENŢIA MUNICIPALĂ PENTRU OCUPAREA FORŢEI DE MUNCĂ BUCUREŞTI)  

 

 Parlament/ Rapoartele privind activitatea Avocatului Poporului pe 2019 şi 

2020 - pe ordinea de zi a Comisiilor juridice 

Comisiile juridice ale Camerei Deputaţilor şi Senatului se vor reuni, marţi, pentru a 

dezbate rapoartele privind activitatea Avocatului Poporului pe anii 2019 şi 2020. 

 

Şedinţa este programată să înceapă la ora 14,00. 

 

De asemenea, parlamentarii jurişti au pe ordinea de zi rapoartele de activitate ale 

Consiliului Legislativ pe anul 2019 şi Consiliului Naţional pentru Studierea 

Arhivelor Securităţii pe anii 2018 şi 2019. 

 

Comisiile juridice şi pentru drepturile omului urmează să discute şi raportul privind 

activitatea Consiliului Naţional pentru Combaterea Discriminării pe anul 2019. 

 

Pe 18 mai, preşedintele Camerei Deputaţilor, Ludovic Orban, a declarat că 

obiectivul coaliţiei de guvernare este alegerea unui nou Avocat al Poporului până 

la finalul sesiunii parlamentare. 

 

http://www.anofm.ro/
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El a precizat, însă, că, în cadrul coaliţiei, nu s-a luat încă o decizie în privinţa 

candidatului pentru această demnitate. 

 

"Întâi trebuie să finalizăm procedura de demitere a Avocatului Poporului. (...) Nu 

am luat încă o decizie şi noi avem propunerea noastră în cadrul coaliţiei. Vedem 

dacă USR PLUS vine cu o propunere, vom decide. Am decis ieri în coaliţie să 

solicităm reprezentanţilor noştri în Comisiile juridice să finalizeze raportul, astfel 

încât, la prima reuniune a plenului, să putem să dezbatem acest punct", a explicat 

Orban. 

 

Potrivit Legii 35/1997 privind organizarea şi funcţionarea instituţiei Avocatul 

Poporului, "mandatul Avocatului Poporului încetează înainte de termen în caz de 

demisie, revocare din funcţie, incompatibilitate cu alte funcţii publice sau private, 

imposibilitate de a-şi îndeplini atribuţiile mai mult de 90 de zile, constatată prin 

examen medical de specialitate, ori în caz de deces. Revocarea din funcţie a 

Avocatului Poporului, ca urmare a încălcării Constituţiei şi a legilor, se face de 

Camera Deputaţilor şi de Senat, în şedinţă comună, cu votul majorităţii deputaţilor 

şi senatorilor prezenţi, la propunerea birourilor permanente ale celor două Camere 

ale Parlamentului, pe baza raportului comun al comisiilor juridice ale celor două 

Camere ale Parlamentului".  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Oprea, PSD: Suntem extrem de îngrijoraţi de ceea ce ni s-a prezentat ca 

material PNRR, un set de documente incoerente 

Purtătorul de cuvânt al PSD, Radu Oprea, a declarat, luni, că Planul Naţional de 

Redresare şi Rezilienţă care a fost prezentat social-democraţilor de Guvern 

cuprinde „un set de documente incoerente”, care nu au o legătură unele cu altele pe 

diverse capitole, fără a acoperi întreaga tematică. 

„Am fost astăzi împreună cu partenerii sociali la sediul Ministerului Investiţiilor şi 

Proiectelor Europene pentru a vedea varianta Planului Naţional de Redresare şi 

Rezilienţă care ar trebui să fie trimisă la Bruxelles în şapte zile. 
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Suntem extrem de îngrijoraţi de ceea ce ni s-a prezentat ca material PNRR, un set 

de documente incoerente care nu aveau o legătură unele cu altele pe diverse 

capitole, fără a acoperi întreaga tematică a PNRR. Ar trebui să se întâmple 

lucrurile mult mai repede pentru că mai sunt doar şapte zile în care Guvernul ar 

trebui să fie capabil să prezinte acest PNRR într-o formă finală care să fie acceptată 

de către Comisia Europeană”, a susţinut Oprea, într-o conferinţă de presă. 

La rândul său, vicepreşedintele PSD Victor Negrescu a afirmat că, aşa cum se 

prezintă în prezent, PNRR „ridică mari semne de îngrijorare”. 

„Prioritatea PSD este să atragem ca ţară cele 29 de miliarde de euro alocate 

României. De aceea, noi ne-am propus în aceste discuţii să venim cu soluţii 

împreună cu partenerii sociali, în aşa fel încât să reuşim să implementăm Planul de 

Redresare până la finalul lunii august 2026. 

Aşa cum se prezintă planul în prezent, ridică mari semne de îngrijorare şi, de 

aceea, am venit cu câteva propuneri care să faciliteze accesarea acestor sume şi 

implementarea proiectelor pentru România. 

Prima noastră cerinţă este să dispară criteriul politic menţionat în ordonanţa de 

urgenţă care reglementează acest plan şi, de asemenea, să fie scos acest criteriu 

politic inclusiv din Planul de Redresare, acel aviz conform obligatoriu pentru 

implementarea de proiecte, care, în opinia noastră, ridică mari semne de întrebare 

şi suspiciuni în ceea ce înseamnă politizarea acestui proiect”, a spus Negrescu. 

El a adăugat că proiectul care a fost prezentat nu are un buget şi un calendar şi nici 

elementele care să definească foarte clar un plan eficient şi coerent, aşa cum a fost 

prezentat de celelalte state europene. 

„Contăm foarte mult pe câteva principii – principiul descentralizării, să aducem 

proiectele şi resursele financiare acolo unde este cea mai mare nevoie, spre 

autorităţile locale, spre partenerii sociali, spre structurile care fac lucruri pentru 

oameni. 

Ne propunem să avem şi să integrăm în mecanism un rol specific al sindicatelor, al 

patronatelor, al societăţii civile, aşa cum este definit acest rol prin cadrul legal 

existent, pentru că doar aşa putem să ne asigurăm că există o monitorizare reală a 

modului în care planul este elaborat. (…) 
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Susţinem revendicarea mediului de afaceri de a introduce un criteriu prevăzut în 

alte planuri, de exemplu planul Germaniei, acea recomandare ca IMM- urile să 

aibă prioritate în ceea ce înseamnă implementarea de proiecte pentru mediul de 

afaceri”, a declarat Negrescu. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 25 mai, termen limită pentru depunerea Declaraţiei unice 

Persoanele fizice trebuie să depună până marţi, 25 mai, Declaraţia unică aferentă 

veniturilor realizate în anul 2020 şi/sau estimate pentru 2021. 

 

Potrivit consultanţilor Deloitte, persoanele fizice care obţin venituri, de regulă, 

extra-salariale sunt obligate să depună anual declaraţia unică privind impozitul pe 

venit şi contribuţiile sociale aferente. 

 

"Pentru veniturile realizate în anul 2020 şi/sau estimate în cursul acestui an, 

termenul de depunere a fost stabilit la 25 mai 2021, astfel că cei vizaţi şi-au 

pregătit sau ar fi trebuit să îşi pregătească până în acest moment documentaţia 

necesară întocmirii calculului şi completării declaraţiei unice - documentele care 

atestă veniturile obţinute, dovada plăţii impozitului în statul sursă (acolo unde este 

cazul), documentele care atestă stabilirea rezidenţei fiscale etc. Şi, pentru a evita 

aglomeraţia de ultim moment, contribuabilii ar fi trebuit să depună deja acest 

formular la autorităţile fiscale", arată Radu Derscariu, director, şi Diana Mihai, 

consultant senior, Global Employer Services, Deloitte România, într-un material de 

opinie transmis recent AGERPRES. 

 

Potrivit Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală (ANAF), Declaraţia se 

completează şi se depune şi de către persoanele fizice care nu realizează venituri şi 

care optează pentru plata contribuţiei de asigurări sociale de sănătate. 

 

În cazul contribuabililor care încep o activitate în cursul anului fiscal sau al celor 

care obţin venituri din cedarea folosinţei bunurilor din patrimoniul personal, altele  
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decât veniturile din arendare pentru care impunerea este finală şi care nu au avut, 

până la acea dată, obligaţia depunerii declaraţiei unice, documentul se depune în 

termen de 30 de zile de la data producerii evenimentului. 

 

Pe de altă parte, Ministerul Finanţelor a anunţat, la jumătatea lunii mai, că 

Declaraţia unică precompletată poate fi descărcată prin intermediul Spaţiului Privat 

Virtual (SPV). 

 

"Rubricile precompletate conţin veniturile realizate pentru anul 2020, impozitul pe 

venit şi contribuţiile sociale eventual datorate pentru anul 2020, respectiv veniturile 

estimate pentru anul 2021. Sumele sunt completate în funcţie de datele deja 

declarate de contribuabil, cum ar fi existenţa unui contract de închiriere, derularea 

unei activităţi independente sau a unei activităţi agricole. Descărcarea şi 

transmiterea declaraţiei unice se pot realiza prin intermediul Spaţiului Privat 

Virtual (SPV - ANAF). Acei contribuabili care nu au depus încă declaraţia unică 

pentru anul 2020 vor primi, începând de vineri (14 mai, n.r.), declaraţia 

precompletată. Aceştia vor fi notificaţi despre încărcarea sa în SPV, dacă au 

acceptat comunicarea prin e-mail de la ANAF atunci când se primesc mesaje noi în 

portal", menţionează MF, într-un comunicat transmis AGERPRES în 14 mai. 

 

Conform sursei citate, documentul transmis are rol orientativ. Acesta nu garantează 

nici corectitudinea sumelor, nici faptul că toate veniturile sau obligaţiile fiscale 

care trebuie declarate se găsesc deja în forma precompletată a declaraţiei unice. 

Sumele realizate şi obligaţiile fiscale trebuie verificate şi completate de 

contribuabili în baza datelor efective, cunoscute de aceştia. 

 

MF precizează că neprimirea declaraţiei precompletate în contul SPV nu înseamnă 

că nu există obligaţia depunerii declaraţiei unice de către contribuabil. 

 

Pentru descărcarea declaraţiei unice precompletate, persoana fizică trebuie să aibă 

cont în portalul SPV. Tot în cadrul SPV, se pot găsi şi informaţii despre veniturile 

anilor anteriori, impozitate la sursă, precum cele din salarii, din dividende, din 

dobânzi sau altele.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Ministrul Economiei, Claudiu Năsui, la Tema Zilei: Am inceput deja 

reforma companiilor de stat 

Reforma companiilor de stat a început, a anunțat, la Tema Zilei, ministrul 

Economiei, antreprenoriatului și turismului. Claudiu Năsui a explicat modalitatea 

în care sunt aleși membrii consiliilor de administrație. 

Claudiu Năsui, ministrul Economiei: "E un obiectiv asumat. Am început deja 

reforma companiilor de stat. Numim profesioniști, oameni autentici care au 

competențe extraordinare deja demonstrate. Nu mai mergem pe ideea că carnetul 

de partid te face membru de consiliu de administrație. Sunt oameni care și-au făcut 

deja un nume în privat. Este deja început. Avem și la Salrom, și la Șantierul naval 

Mangalia. La toate companiile, și punem și pe site, avem exact CV-urile oamenilor 

pe care îi numim. De exemplu, companiile din Ministerul Economiei, în general, 

sunt mai sărace, mai oropsite, majoritatea dintre ele au mari probleme economice. 

Dacă, de exemplu, avem trei locuri într-un consiliu de administrație, unul merge 

către un specialist în domeniul financiar, contabil, auditor. Unul către un specialist 

în drept sau HR și unul către un specialist în industrie. Și este important să 

înțelegem lucrurile acestea, pentru că ăsta e exact mixul de oameni de care aceste 

companii au nevoie". 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Virgil Popescu: Am depăşit 40% procent de consumatori care au optat 

pentru piaţa liberalizată de energie. Nu e suficient/ Sunt convins că vor avea 

un semnal de alarmă la finele lui iunie, când va dispărea acel discount de 

factură 

Ministrul Energiei, Virgil Popescu, a declarat, luni seară, că peste 40% dintre 

clienţi au optat pentru piaţa liberalizată de energie, însă a apreciat că procentul nu 

este suficient, transmite News.ro. 

”Sunt convins că vor avea un semnal de alarmă la finele lui iunie, când va dispărea 

acel discount de factură”, a declarat Popescu. 
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”Am depăşit 40% procent de consumatori care au optat pentru piaţa liberalizată. 

Nu e suficient, îi îndemn mai mult pe oameni să iasă din rutina de zi cu zi… Te 

complaci cu această idee: «las că mă duc mâine, las că mă duc mâine»… Sunt 

convins că vor avea un semnal de alarmă la finele lui iunie, când va dispărea acel 

discount de factură. La începutul lui iulie va fi iar o mutare dintr-un loc în altul în 

căutarea unei oferte mai bune”, a declarat Virgil Popescu, luni seară, potrivit 

www.b1.ro. 

Ministrul a vorbit şi despre o posibilă creştere a preţului la energie. 

”Indiferent ce spun unii colegi din ANRE, că piata trebuie să fie liberă (…) nu cred 

că trebuie să avem o piaţă sălbatică, în care fiecare face ce vrea”, a mai declarat 

ministrul. 

Autoritatea Naţională de Reglementare în domeniul Energiei (ANRE) a aprobat un 

ordin care le permite clienţilor casnici ca, cel puţin până la data de 30 iunie 2021, 

să primească din partea furnizorului actual de energie cea mai bună ofertă, fără 

abonament, şi vor putea beneficia de o reducere comercială care să acopere 

diferenţa dintre preţul din oferta de serviciu universal aplicabilă în primul semestru 

al anului 2021 şi preţul din oferta concurenţială cu valoarea cea mai mică. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ministrul Energiei vorbește de necesitatea unei strategii a hidrogenului, 

pentru reducerea emisiilor CO2/ Strategia ar putea fi susținută prin PNRR 

sau BERD 

Ministrul Energiei, Virgil Popescu, a vorbit, luni seară, la B1TV, despre 

necesitatea unei strategii a hidrogenului, care ar putea fi susținută prin Programul 

Național de Redresare și Reziliență sau Banca Europeană de Reconstrucție și 

Dezvoltare. 

Popescu susține că producția, transportul și distribuția hidrogenului și utilizarea 

acestuia în domeniul industrial ar putea contribui la reducerea emisiilor de dioxid 

de carbon: 
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 Trebuie să ne uităm la alt tip de combustibil, la alt tip de utilizare a 

diverșilor compuși, în așa fel încât să reducem emisiile de CO2. Hidrogenul 

este principalul compus care poate să ajute la acest lucru. 

 Avem nevoie de o strategie a hidrogenului care să cuprindă partea de 

producție a hidrogenului, transporului, distribuția, cât și utilizarea lui în zona 

industrială, fie că vorbim de energie electrică, fie că vorbim de zona de 

industrie efectivă. 

 Asta am discutat cu DG REFORM, asta am discutat cu Banca Europeană de 

Reconstrucție și Dezvoltare, și printr-un program de asistență tehnică, care 

poate fi inclus în PNRR, sau printr-un grant pe care l-am discutat cu Banca 

Europeană de Reconstrucție și Dezvoltare să facem această strategie a 

hidrogenului, în așa fel încât să avem niște linii și niște direcții foarte clare 

care să ne arate cum să mergem pe această direcție. 

 De asemenea, avem în PNRR producție de hidrogen. Avem producție pe 

proiect la Hidroelectrica, pe proiect la Nuclearelectrica și avem un concept 

nou, pe care l-am prezentat deja la Comisie și am avut discuții, noi în 

spunem Green City – un concept nou de producție integrat. 

 Practic, acolo producem hidrogen din regenerabil, ardem hidrogen în 

proporție de 30% cu gaz natural, producem energie electrică, captăm CO2 

cel rezultat, chiar mic, din producția de energie electrică și îl introducem în 

sere, în producția agricolă, în așa fel încât să avem emisii cât mai mici de 

CO2. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Năsui, despre marea reformă din turism: Primul pas este înființarea acestor 

Organizații de Management al Destinațiilor, iar sectorul privat să fie implicat 

mai mult în promovarea turismului 

Ministrul Economiei, Antreprenoriatului și Turismului, Claudiu Năsui, a declarat, 

luni, la Antena 3, că există toate motivele pentru o relaxare suplimentară a 

restricțiilor, deoarece campania de vaccinare merge bine, iar numărul cazuri noi de 

infectare este în scădere.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 25 mai 2021 22 

 

Năsui a mai spus că marea reformă pe care vrea să o facă la minister, cuprinsă și în 

PNRR, este implicarea sectorului privat în acțiunea de promovare a turismului, 

prin înființarea  așa-numitelor Organizații de Management al Destinațiilor, astfel ca 

deciziile-cheie să nu mai fie luate la minister. 

Cele mai relevante declarații: 

 Care este brandul de țară? Este una dintre zonele cele mai importante de 

reformă și sunt cuprinse în PNRR, care va ajunge în viitorul apropiat pe 

masa Comisiei Europene. Un lucru care trebuie reformat este modul în care 

ne promovăm țara. Noi am avut faimoasa frunză, pe care s-au dat milioane 

de euro. 

 Reforma pe care o promovăm este exact asta, să existe OMD-uri și să fie 

implicat mai mult privatul în această chestiune.Noi am cerut câteva zeci de 

milioane pe tema asta în PNRR. Primul pas este crearea acestor Organizații 

de Management al Destinațiilor. Aceasta este reforma mare pe care vrem să 

o facem. Trebuie să fie toți implicați în aceste OMD. 

 Noi la ministerul economiei am susținut o deschidere mai rapidă. Campania 

de vaccinare merge bine și numărul de cazuri a scăzut. Sunt toate motivele 

să ne relaxăm suplimentar. Din păcate lucrurile depind de epidemiologi și de 

date. Această deschidere a început deja. 

 Vom folosi cu siguranță și certificatul verde în România. Vom susține și 

vaccinarea, testul de anticorpi. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Peste 500 de milioane de euro alocati pentru finantarea industriei HoReCa. 

Cum vor fi accesate fondurile 

Procedura de implementare a schemei de ajutor de stat pentru acordarea de sprijin 

financiar intreprinderilor din domeniul turismului, alimentatiei publice si 

organizarii de evenimente, a caror activitate a fost afectata in contextul pandemiei 

de COVID-19 a fost publicat spre consultare publica, a anuntat luni, 24 mai, 

Ministerul Economiei, Antreprenoriatului si Turismului (MEAT). 
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Potrivit sursei citate, procedura publicata detaliaza implementarea schemei, iar 

acordarea ajutoarelor de stat se va face numai cu respectarea criteriilor privind 

ajutorul de stat prevazute de Cadrul temporar pentru masuri de ajutor de stat de 

sprijinire a economiei in contextul pandemiei de COVID-19 cu modificarile si 

completarile ulterioare. 

 

Schema de ajutor de stat se aplica pe intreg teritoriul Romaniei, in toate cele opt 

regiuni de dezvoltare si, conform documentului, este implementata de catre 

Ministerul Economiei, Antreprenoriatului si Turismului, prin intermediul 

Agentiilor pentru Intreprinderi Mici si Mijlocii, Atragere de Investitii si Promovare 

a Exportului (AIMMAIPE), in parteneriat cu Serviciul de Telecomunicatii Speciale 

(STS). 

 

Bugetul alocat acestui tip de ajutor de stat este estimat la 500 milioane de euro, 

echivalent in lei, iar bugetul alocat Schemei pentru anul bugetar 2021, aprobat prin 

Legea nr. 15/2021 a Bugetului de Stat pentru anul 2021, este de 2,5 miliarde de lei. 

 

"Schema se deruleaza pana la 31 decembrie 2021, plata sumelor corespunzatoare 

urmand a fi realizata pana cel tarziu la data de 30 iunie 2022, in limita creditelor 

bugetare. Prin implementarea masurii se estimeaza acordarea de ajutor de stat unui 

numar maxim de 74.000 de beneficiari. Daca valoarea insumata a cererilor de 

finantare aprobate depaseste valoarea creditelor de angajament sau bugetare 

alocate cu aceasta destinatie, angajarea, respectiv plata catre beneficiar, se va face 

proportional, prin raportarea sumei aprobate pentru fiecare beneficiar la suma 

totala a cererilor de finantare aprobate", se arata in procedura de implementare. 

In ceea ce priveste modalitatea de inscriere in cadrul acestei scheme, este nevoie de 

crearea unui profil, user, parola si completarea formularului de inscriere in vederea 

obtinerii finantarii se fac online, folosind link-ul http://www.granturi.imm.gov.ro. 

De asemenea, aplicantii au obligatia de a urmari informatiile referitoare la Schema 

postate pe site-ul MEAT pe toata perioada de implementare (inscriere, verificare, 

clarificari, semnare contract, efectuare plati, monitorizare), precum si in contul 

creat la inscriere, denumit in continuare front office (FO). 

 

 

https://ziare.com/sts/
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Procedura de implementare a schemei de ajutor de stat, instituita prin Ordonanta de 

urgenta nr. 224/2020, poate fi consultata pe site-ul ministerului de resort, la adresa 

http://www.economie.gov.ro/transparenta-decizionala/proiecte-in-dezbatere-

publica. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Agent Green reclama taieri ilegale de padure in "Orasul Rulotelor" din 

Busteni. In prealabil, camparea a fost interzisa in zona unde acum se fac 

taierile VIDEO 

Zeci de persoane, reprezentanti ai asociatiei Agent Green, protesteaza, luni 24 mai, 

la Busteni in zona Valea Cerbului fata de o exploatare forestiera ilegala, dupa cum 

sustin protestatarii. Taierile de padure au loc chiar in rezervatia naturala Parcul 

Natural Bucegi, in perioada de vegetatie, ceea ce nu este conform procedurilor, 

arata sursa citata. 

 

Protestatarii au constatat ca societatea intervine in padurea de la Busteni are 

autorizatie de exploatare pana in data de 30 aprilie 2021, conform aplicatiei 

SUMAL (Sistemul de Urmarire a Materialului Lemnos). 

 

Catalina Radulescu, avocatul care reprezinta Agent Green, prezenta la fata locului 

a solicitat la 112 interventia unui echipaj de politie caruia i-a cerut sa verifice daca 

taierile de arbori se fac in mod legal si de ce exploatarea continua, atata vreme cat 

autorizatia a expirat de trei saptamani. 

 

In plus protestatarii au cerut politistilor sa verifice inclusiv daca unul dintre 

angajatii societatii are varsta necesara si atestat pentru a manipula un utilaj de mari 

dimensiuni. 

Zona in care se fac taieri de arbori este cunoscuta turistilor si se afla in imediata 

apropiere a "orasului rulotistilor", unde camparea a fost interzisa printr-o hotarare 

de consiliu local Busteni din ianuarie 2020. 

 

 

https://ziare.com/social/romani/probelema-ursilor-romania-vantori-agent-green-interviu-gabriel-paun-1678955
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Autoritatile locale din Busteni au precizat in ianuarie 2020 ca au luat decizia 

interzicerii camparii in Valea Cerbului pentru a incuraja turismul civilizat, 

alungarea ursilor gunoieri, dar si pentru ca zona respectiva face parte dintr-o arie 

protejata, Parcul Natural Bucegi. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Transportatorii români cer protecție în fața ”jafurilor și atacurilor” din 

Franța asupra TIR-urilor 

Uniunea Națională a Transportatorilor Rutieri din România (UNTRR), cea mai 

mare organizație a transportatorilor români, cere oficial protecție în fața atacurilor 

din zona portului france Calais. 

Înrtr-o scrisoare adresată guvernului României, Ambasadei României în Franța și 

Ambasadei Franței în România, transportatorii cer intervenția pe lângă autoritățile 

franceze și europene pentru a apăra transportatorii rutieri de atacurile imigranților 

din parcări și din zona portului Calais. 

”Ieșirea Regatului Unit din Uniunea Europeană a condus la scăderea numărului de 

transportatori care operează pe relația cu Marea Britanie, în timp ce numărul de 

imigranți a continuat să crească, iar automat camioanele au devenit o țintă sigură 

pentru furturi și în încercarea acestora de a trece Canalul Mânecii”, arată 

transportatorii români. 

UNTRR susține că situația este total pierdută de sub control, autoritățile nu se 

implică în prevenție, doar amendează transportatorii rutieri atunci când găsesc 

imigranți care se ascund în camioane. 

”Deși camioanele sunt dotate cu lacăte speciale și șoferii sunt instruiți, imigranții 

tot găsesc modalități de a se urca în vehicule, iar dacă sunt descoperiți, uneori 

aceștia recurg la violență, astfel că viața șoferilor este în pericol. În ciuda faptului 

că schema de acreditare privind prevenirea migrației ilegale, implementată de 

autoritățile din Regatul Unit, este benefică sectorului de transport rutier, iar firmele 

de transport rutier investesc în sisteme eficiente pentru a reduce intrarea pe  
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teritoriul Marii Britanii a imigranților clandestini, totuși există situații în care șoferi 

onești sunt amendați dacă sunt descoperiți imigranți clandestini în camion”, arată 

transportatorii 

Ei arată că infrastructura europeană duce lipsă acută de locuri de parcare securizate 

și de locuri de cazare adecvate șoferilor profesioniști: potrivit unui studiu realizat 

de Comisia Europeană, în UE există un deficit de 100.000 de spații de parcare 

pentru camioane, iar din cele existente (300.000), mai puțin de 3% sunt etichetate 

și certificate drept sigure. 

Uniunea Internațională a Transporturilor Rutiere (IRU) estimează că la nivel 

european pierderile anuale cauzate de furturile de mărfuri se ridică la 7 miliarde de 

euro, iar statisticile arată că 75% din aceste incidente au loc în locuri de parcare. 

”UNTRR a raportat încă din 2014 problema lipsei de parcări securizate din Franța, 

când mai multe camioane românești și poloneze au fost vandalizate în timpul 

repausului de noapte al șoferilor. Cu toate acestea, autoritățile franceze și europene 

au preferat să ia măsuri protecționiste împotriva operatorilor de transport străini, 

decât măsuri de creștere a siguranței în parcări”, potrivit comunicatului citat. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 CNAS reia concursul pentru ocuparea a 35 de posturi de directori de Case 

județene, după ce la primul concurs au promovat doar 5 candidați. Prima 

probă, pe 16 iunie 

Casa Națională de Asigurări de Sănătate reia concursul pentru ocuparea a 35 de 

posturi de directori de Case județene de asigurări de sănătate precum și a CAS a 

Apărării, Ordinii Publice, Siguranței Naționale și Autorității Judecătorești, după ce 

la primul concurs, organizat luna aceasta, au promovat doar 5 din 33 de candidați, 

iar alți 21 s-au înscris, dar nu s-au mai prezentat la concurs. Prima probă a 

concursului, cea scrisă, va avea loc pe 16 iunie, iar termenul limită de depunere a 

dosarelor este 4 iunie. 
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Doar 5 din 33 de candidați au promovat concursul organizat luna aceasta de Casa 

Națională de Asigurări de Sănătate pentru posturile de directori ai Caselor 

județene. Cele 5 Case județene de asigurări de sănătate unde posturile vacante de 

directori generali au fost ocupate în urma concursului organizat recent de Casa 

Națională de Asigurări de Sănătate sunt CAS Maramureș (Carmen Eleonora 

Prodan), CAS Iași (Gheorghe Radu Țibichi), CAS Cluj (Lucia Luminița Brustur 

Chirilă), CAS Tulcea (Eugenia Vasile) și CAS Bistrița Năsăud (Vilhelm Szekely). 

Dintre cei 60 de candidați care și-au depus dosarele, în urma verificării criteriilor 

de participare au fost admiși pentru susținerea probei scrise un număr de 54 de 

candidați. Pentru susținerea probei scrise, doar 33 de candidați s-au prezentat, în 

data de 6 mai 2021, în Amfiteatrul Spitalului Universitar de Urgență. Proba de 

interviu a fost susținută de către cei cinci candidați care au promovat proba scrisă, 

în data de 12 mai 2021, la sediul CNAS. În urma susținerii probei de interviu, toți 

cei cinci candidați au promovat examenul. 

 

"Trebuie să ne ferim de explicații prea simple", spunea săptămâna trecută 

președintele Casei Naționale de Asigurări de Sănătate, Adrian Gheorghe, 

la Interviurile HotNews LIVE, întrebat cum explică procentul atât de mic al celor 

care au luat concursul. În ceea ce privește însă subiectele de examen, Adrian 

Gheorghe afirma că aceastea au fost "de bun simț": "S-a dorit un concurs 

transparent, cât mai puțin limitativ din perspectiva criteriilor și a subiectelor. 

Rezultatele arată că cei care s-au pregătit au putut promova." La casele județene 

care nu au un director numit prin concurs, "concursurile se vor organiza până când 

se vor ocupa toate posturile", mai spunea președintele CNAS. 

 

Casa Națională de Asigurări de Sănătate este, practic, cea mai bogată instituție din 

domeniul sănătății, iar casele județene au de gestionat un buget uriaș: aproape 10 

miliarde de euro în acest an. Casele județene de asigurări de sănătate reprezintă, în 

multe cazuri, "cel mai mare portofel" dintr-un județ, așa cum afirma, recent, fostul 

ministru al Sănătății, Vlad Voiculescu. 

Președintele Casei Naționale de Asigurări de Sănătate, Adrian Gheorghe, numit în 

funcție de Guvern la începutul acestui an, la propunerea fostului ministru  

https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-24801883-adrian-gheorghe-presedintele-cnas-omul-care-organizat-concursul-pentru-sefia-caselor-judetene-asigurari-sanatate-picat-28-din-33-candidati-invitat-ora-14-00-interviurile-hotnews-live.htm
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Vlad Voiculescu, explica recent faptul că CNAS nu are niciun contract cu niciun 

furnizor de servicii medicale, toate contractele fiind încheiate între CASMB/casele 

județene și furnizori: "La nivelul caselor județene sunt gestionate, de facto, 

resursele Casei de Asigurări de Sănătate. De aceea trebuie să ne asigurăm că 

managementul lor este eficient." 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Florin Cîțu caută soluții pentru creșterea ritmului de vaccinare: Mai multe 

centre de vaccinare în aeroporturi și în punctele de frontieră și maratoane de 

vaccinare în rural 

Premierul Florin Cîțu caută soluții pentru creșterea ritmului de vaccinare, în 

contextul în care acesta devine din ce în ce mai slab, iar luni s-au înregistrat 

doar 57.615 de persoane imunizate în 24 de ore. Acesta le-a cerut prefecților să 

vină cu soluții mai ales pentru mediul rural și insistă pentru deschiderea mai multor 

centre de vaccinare în aeroporturi și în punctele de frontieră, mai ales centre cu 

vaccin Johnson&Johnson, pentru românii care intră sau pleacă din țară și optează 

să se vaccineze cu o doză. 

Totodată, premierul a ținut să sublinieze că în România vaccinul este și va rămâne 

gratuit și disponibil tuturor oamenilor, după ce liderul PNL, Ludovic Orban, a 

declarat, luni, că românii ar putea plăti pe viitor pentru a se vaccina 

anticoronavirus. 

 Cîțu vine cu „o clarificare” după declarațiile lui Orban: Vaccinul 

antiCOVID-19 rămâne gratuit. Nu există nicio discuție de a schimba 

lucrurile 

Ce spune premierul: 

 Am cerut prefecților să facem un efort suplimentar pentru a accelera 

campania de vaccinare. Vreau să ne asigurăm că românii sunt vaccinați în 

număr cât mai mare. Este important să continuăm ceea ce a mers bine, 

respectiv organizarea de maratoane de vaccinare în orașe și municipii. De 

asemenea, trebuie să aducem vaccinul mai aproape de oameni, mai ales în 

zonele rurale. 

https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24816984-vaccinarea-romania-doar-57-615-persoane-vaccinate-ultimele-24-ore.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24816564-ludovic-orban-romanii-putea-plati-pentru-vaccinul-anti-covid.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24816564-ludovic-orban-romanii-putea-plati-pentru-vaccinul-anti-covid.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24816564-ludovic-orban-romanii-putea-plati-pentru-vaccinul-anti-covid.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24816711-citu-vine-clarificare-dupa-declaratiile-lui-orban-vaccinul-anticovid-19-ramane-gratuit-nu-exista-nicio-discutie-schimba-lucrurile.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24816711-citu-vine-clarificare-dupa-declaratiile-lui-orban-vaccinul-anticovid-19-ramane-gratuit-nu-exista-nicio-discutie-schimba-lucrurile.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24816711-citu-vine-clarificare-dupa-declaratiile-lui-orban-vaccinul-anticovid-19-ramane-gratuit-nu-exista-nicio-discutie-schimba-lucrurile.htm
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 Vreau să subliniez, totodată, că în România vaccinul este și va rămâne 

gratuit și disponibil tuturor oamenilor. Nu există nicio discuție în Guvernul 

României pentru a schimba lucrurile. Din contră, deja am făcut comenzi de 

vaccinuri pentru a continua campania de imunizare în toamnă și anul viitor, 

având în vedere că nu știm exact cum va evolua pandemia. 

 În același timp, am atras atenția asupra faptului că sunt diferențe prea mari 

între județe, când vorbim de rata de vaccinare. Județele din sudul României 

și cele din nord-est trebuie să facă mai mult. Am insistat să deschidem cât 

mai multe centre de vaccinare în aeroporturi și în punctele de frontieră, mai 

ales centre cu vaccin Johnson&Johnson, pentru românii care intră sau pleacă 

din țară și optează să se vaccineze cu o doză. Și venim cu mai multe soluții, 

mai ales pentru mediul rural. 

 Valeriu Gheorghiță a propus mai multe variante: maratoane ale vaccinării în 

mediul rural, să se unească mai multe comune unde nu sunt centre de 

vaccinare deschise, pentru a face un maraton. Venim cu un nou concept: 

”Orașul vaccinează satul”. Concret, echipe mobile de la oraș care vor merge 

în mediul rural pentru a vaccina, dar este nevoie de sprijinul liderilor locali 

aici. La fel, trebuie o implicare mai mare a medicilor de familie. Sunt județe 

în care nu este suficient personal pentru a vaccina. Pentru comunitățile mici, 

persoanele care au credibilitate în comunitatea locală trebuie să susțină cât 

mai mult campania de vaccinare, pentru a convinge cetățenii să se vaccineze. 

Este nevoie de implicarea tuturor pentru a învinge pandemia! 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Spitalul de Ortopedie Foișor și Spitalul Colentina din Capitală s-au 

redeschis pentru pacienții cu afecțiuni cronice 

Veşti bune pentru pacienţii care şi-au amânat controalele şi intervențiile la 

ortopedie. Spitalul Foişor din Capitală şi-a reluat activitatea şi, deocamdată, 

internează doar 40 de pacienţi pe zi, pe bază de programări. Lista de aşteptare e 

însă de 20 de ori mai lungă. Şi Spitalul Colentina e aproape complet deschis şi 

poate primi pacienți cu afecţiuni cronice. 
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După aproape o lună și jumătate în care a tratat doar bolnavi Covid, Spitalul de 

Ortopedie Foișor din Capitală și-a reluat activitatea. 

Toți pacienții au fost testati. Cei vaccinați, cu teste rapide antigen, iar cei 

nevaccinați cu teste PCR. 

41 de pacienți au fost internați în prima zi în care spitalul și-a reluat activitatea. 

Mâine, alți 40 vor fi internați. Și tot de mâine cele opt săli de operație vor fi 

deschise. 

La Spitalul Foisor din Capitală numărul de internări zilnice este unul limitat, așa că 

lista de așteptare este lungă în acest moment și numără mai bine de 800 de 

persoane. 57 dintre acestea au nevoie și de intervenții chirurgicale complexe. Au 

nevoie, spre exemplu, de adicție de os din banca de capete femurale. 

Pe 9 aprilie, Spitalul Foișor a fost transformat în unitate dedicată îngrijirii 

bolnavilor de Covid. Evacuarea pacienților în timpul nopții a iscat un întreg 

scandal. 

Imaginile cu bolnavii scoși pe tărgi din spital și preluați cu mașinile personale ale 

aparținătorilor au stârnit reacții aprinse. 

Tot în Capitală, aproape toate cele 30 de secții ale Spitalului Colentina au fost 

redeschise. 

Foarte mulți pacienți s-au prezentat astăzi la internare, unii cu valizele făcute chiar 

pentru două-trei săptămâni. 

Revenirea spitalelor la specializările dinaintea pandemiei este posibilă pentru că 

numarul infectărilor a scăzut foarte mult. 

În ultimele 24 de ore au fost raportate 230 de cazuri noi la aproape 10.500 de teste. 

36 de oameni au murit, iar 580 sunt la Terapie intensiva. 

Toate județele au în acest moment o incidență sub 1 la mia de locuitori. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Cine este Andra Migiu, noul secretar de stat numit la Ministerul Sanatatii. 

Banchera de succes, traieste de 6 ani in Luxemburg 

Andra Migiu este secretar de stat in Ministerul Sanatatii 

Andra Migiu a fost numita luni, 24 mai, in functia de secretar de stat la Ministerul 

Sanatatii printr-o decizie a prim-ministrului Florin Citu. 

 

Decizia a fost publicata in Monitorul Oficial. 

 

Andra Migiu este o banchera de succes si este angajata Bancii Europene de 

Investitii de cinci ani si jumatate. Ea traieste de aproape 6 ani in capitala 

Luxemburgului, Luxembourg. 

 

Migiu este unul dintre bancherii care se ocupa de Fondul European de Garantare, 

un proiect prin care BEI urmareste sa raspunda la impactul economic al pandemiei 

COVID-19. 

 

Scopul fondului, care este de 25 de miliarde de euro, este sa asigure suficienta 

lichiditate pe termen scurt pentru a face fata crizei pentru companiile din statele 

membre participante si capacitatea acestora de a-si continua cresterea si 

dezvoltarea pe termen mediu si lung. 

"Am ajuns acum in Bucuresti, abia de doua ore, iar maine va fi prima mea zi de 

munca la minister. Pe toata perioada in care voi fi la Ministerul Sanatatii m-am 

autosuspendat de la BEI. In felul acesta, ma voi putea concentra exclusiv pe ceea 

ce am de facut aici", a declarat Andra Migiu, pentru Ziare.com. 

 (Sursa: ziare.com) 

 

Andreea Moldovan, fost secretar de stat în Ministerul Sănătății, numită 

consultant la OMS în domeniul prevenirii infectărilor cu SARS-CoV-2 

Medicul Andreea Moldovan, fost secretar de stat în Ministerul Sănătății 

responsabil de gestionarea crizei COVID-19 în mandatul lui Vlad Voiculescu, a 

https://ziare.com/andra/
https://ziare.com/florin-citu/
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fost numită consultant la Organizația Mondială a Sănătății în departamentul care se 

ocupă de prevenirea și controlul infectărilor cu SARS-CoV2. 

Anunțul a fost făcut de Andreea Moldovan, care după divorț a revenit la numele 

Andreea Căpîlna, pe pagina sa de Facebook. Andreea Moldovan. 

Medicul Andreea Moldovan, directorul medical al Spitalului de Boli Infecțioase 

din Brașov, epidemiolog, a fost numită secretar de stat în Ministerul Sănătății pe 5 

ianuarie 2021, fiind prima numire din echipa lui Vlad Voiculescu, după ce acesta a 

venit la conducerea Ministerului Sănătății la finalul lunii decembrie. 

Andreea Moldovan este medic primar de boli infecțioase și medic specialist 

epidemiolog la Spitalul de Boli Infecțioase din Brașov, spital aflat în prima linie 

COVID-19. Începând de anul trecut, ea a ocupat și funcția de director medical al 

spitalului. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Medicul erou Cătălin Denciu, premiat de Organizația Mondială a Sănătății 

pentru sacrificiul și exemplul său 

Medicul erou de la Piatra Neamț a fost omagiat astăzi în plenul adunării generale a 

Organizației Mondiale a Sănătății. Directorul general al instituției a vorbit despre 

Cătălin Denciu ca exemplu al sacrificiului pe care medici și asistente din toată 

lumea l-au făcut în lupta cu pandemia. 

Tedros Adhanom Ghebreyesus, directorul general OMS: Doctorul Cătălin Denciu 

este un specialist în terapie intensivă din România. Era de serviciu în noiembrie 

anul trecut având grijă de pacienții Covid când a izbucnit un incendiu în spital. 

Zece pacienți au murit în incendiu, iar în încercarea de a-i salva pe alții, medicul 

Cătălin Denciu a suferit arsuri de gradul trei pe 40 % din suprafața corpului. 

Astăzi îl vom onora cu un premiu pentru serviciul, sacrificiul și exemplu său. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Klaus Iohannis despre certificatul verde, înainte de ședința Consiliului 

European: Este un lucru bun, va înlesni la libera circulație, dar nu trebuie să 

ducă la discriminări 

Președintele Klaus Iohannis a declarat, luni seară, înaintea ședinței extraordinare a 

Consiliului European de la Bruxelles, că pe agendă discuțiilor se află o serie de 

teme importante, între care evoluția pandemiei, problema certificatulului COVID, 

lupta împotriva schimbărilor climatice dar și problema avionului deturnat în 

Belarus. Despre certificatul verde digital, care ar urma să fie în curând pus la 

dispoziția cetățenilor europeni, președintele Klaus Iohannis a declarat că ”este un 

lucru bun, va înlesni la libera circulație, dar nu trebuie să ducă la discriminări”. 

Redăm mai jos cele mai relevante pasaje din declarația președintelui Klaus 

Iohannis: 

 Începem peste câteva minute o sesiune extraordinară a Consiliului. Avem 

teme importante care vor fi discutate, avem o discuție despre evoluția 

pandemiei. Aici sunt două teme care și pentru noi au importanță deosebită: 

certificatul covid, care în timp scurt trebuie să fie la dispoziția cetățenilor 

europeni. Este un lucru bun, va înlesni libera circulație, dar trebuie să nu 

ducă la discriminări. 

 Avem tema apoi tema solidarității cu alte state, în cazul nostru vorbim 

despre Moldova. Noi am donat deja 350 de mii de doze Moldovei, dar și alții 

trebuie să facă lucruri similare pentru a avea o distribuire echitabilă a 

vaccinurilor. â 

 O altă temă este legată de schimbările climatice. Noi am avut o discuție 

lungă în decembrie, în care și eu am fost foarte implicat. În 2050 ne dorim 

neutralitatea climatică, dar pentru 2030 vrem să avem o reducere 

semnificativă a poluării față de 1990. Vorbim de o reducere de 55% până în 

2030, o țintă ambițioasă, dar realizabilă. Schimbările climatice nu cunosc 

granție națională, din păcate și la noi am avut secetă. Agricultorii știu ce 

greu a fost. Am avut valuri de căldură, cei bolnavi știu ce greutăți am avut. 

Am avut inundații care au produs pagube însemnate. Nici noi nu suntem 

feriți, vrem să fim parte a Europei care luptă pentru combaterea schimbărilor 

climatice.  
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Împărțirea sarcinilor trebuie să fie echitabilă, trebuie să țină cont de nivelul 

de dezvoltare al fiecărei țări, de economia fiecărei țări, să fie suportabilă și 

pentru economiile naționale și pentru fiecare cetățean în parte. Mă voi 

implica foarte mult în continuare pentru a avea un regulament echitabil, să 

ducem această luptă împotriva schimbărilor climatice, dar cu o împărțire 

echitabilă a sarcinilor. 

 Avem relația cu Rusia, avem evident relația cu Marea Britanie după Brexit 

lucrurile se mișcă în unele sectoare greu. Pentru noi este importan să se 

păstreze unitatea, solidaritatea și să existe tratament egal pentru toate statele 

UE. Să avem condiții egale pentru români ca și pentru ceilalți europeni. 

Avem evoluția din Orientul Mijlociu, unde lucrurile se liniștesc, și avem 

situația avionului deturnat în Belarusia, ceva nemaiîntâlnit, trebuie să 

discutăm despre sancțiuni, investigații. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 FMI s-ar putea întoarce în România: vor fi supervizori la împrumutul 

obținut prin PNRR 

Fondul Monetar Internaţional (FMI) s-ar putea reîntoarce în România, dar nu ca 

finanţator, ci ca „supervizor“ al împrumutului de 16 mld. euro pe care România îl 

va primi de la Comisia Europeană în cadrul Planului Naţional de Redresare şi 

Rezilienţă, relatează Ziarul Financiar. 

Ipoteza este examinată la Bruxelles, motivul fiind faptul că România are deficite 

enorme şi cineva trebuie să se asigure că este capabilă să ramburseze împrumutul, 

informează Mediafax. 

Un astfel de calcul ar putea explica motivul pentru care guvernul a dublat proiectul 

PNRR cu o promisiune de reforme cu implicaţii majore, care seamănă izbitor cu 

angajamentele pe care România şi le lua, în trecut, faţă de FMI. Surse apropiate 

dosarului spun că angajamentele au fost cerute de Comisie pentru a crea spaţiu 

fiscal care să facă posibilă rambursarea banilor. 
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Documentul citat propune majorarea vârstei de pensionare prin corelarea vârstei de 

pensionare cu speranţa de viaţă (75 de ani) până în 2035. De asemenea, nişele 

fiscale ar urma să fie eliminate, numărul de bunuri cu TVA redusă va fi limitat, iar 

impozitul pe proprietate va creşte – acestea sunt doar câteva din prevederile 

documentului, în 9 puncte. 

„Decizia de majorare a vârstei de pensionare reprezintă o suprataxare pentru că vei 

ieşi la pensie, la cine ştie câţi ani, şi nu vei mai putea să-ţi recuperezi contribuţia de 

40 de ani la bugetul de pensii“, comentează economistul Claudiu Vuţă. 

O eventuală implicare a FMI în PNRR nu-i miră pe oamenii de afaceri. 

„Este probabilă apariţia unui mecanism în care să fie implicat FMI. Va trebui, până 

la urmă, să existe cineva care să urmărească dacă putem rambursa împrumutul“, 

comentează Florin Pogonaru, preşedintele Asociaţiei Oamenilor de Afaceri din 

România (AOAR). 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Țările din G7 sunt aproape de un acord privind impozitarea 

multinaționalelor 

Țările din G7 sunt aproape de a ajunge la un acord privind impozitarea profitului 

multinaționalelor, deschizând calea pentru un acord global. Acordul ar reduce 

capacitatea companiilor de a transfera profiturile către jurisdicții cu impozite 

reduse, scrie Finacial Times, potrivit Reuters. 

După ce Statele Unite au propus un impozit minim de 15% pe profitul companiilor 

valabil la nivel global, Franța, Germania și Italia au declarat că noua propunere 

este o bază bună pentru încheierea unui acord internațional până în iulie. Inițial, 

Statele Unite au propus un impozit minim de 21%. 

„Lumea este mai aproape ca niciodată de un impozit minim global”, a declarat 

consilierul american pentru securitate națională, Jake Sullivan, pe 22 mai. 

Un acord în cadrul G7 ar putea fi anunţat vineri, după ce în ultimele zile au fost 

înregistrate progrese în cadrul negocierilor, informează FT. 

https://www.reuters.com/business/finance/g7-is-close-agreement-taxation-worlds-largest-companies-ft-2021-05-24/
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Dacă miniştrii de Finanţe ajung la un acord oficial, liderii G7 ar putea semna 

acordul la Summitul G7 din 11-13 iunie, prezentând un plan celor 140 de ţări care 

negociază sub egida Organizaţiei pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică 

(OECD). 

Un acord al OCDE sever capacitatea companiilor de a transfera profiturile către 

paradisuri fiscale. 

Ministrul francez al Economiei, Bruno Le Maire, a apreciat că propunerea SUA ar 

putea fi „un compromis bun”. „Aspectul important nu este cifra ci să avem un 

acord politic cu privire la cei doi piloni: taxarea digitală şi un impozit minim pe 

profit cât mai curând posibil, adică la reuniunea G20 care va avea loc la începutul 

lunii iulie în Italia”, susține Le Maire. 

FMI s-a pronunţat de mult timp în favoarea adoptării unui impozit minim pe 

profitul companiilor valabil la nivel global, susține economistul şef al Fondului 

Monetar Internaţional, Gita Gopinath. Actualele disparităţi în impozitul pe profitul 

companiilor la nivel naţional a dus "la un nivel ridicat" al transferării impozitelor şi 

evitarea impozitării, reducând baza impozabilă din care guvernele pot colecta 

venituri pentru a finanţa cheltuielile economice şi sociale, a apreciat Gopinath. 

G7 reprezintă economiile cele mai dezvoltate: SUA, Japonia, Germania, Franţa, 

Marea Britanie, Canada şi Italia. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Liderii UE au decis măsuri la adresa Belarusului ca urmare a deturnării 

avionului Ryanair 

Liderii UE, reuniţi la Bruxelles, au decis luni seară să închidă spaţiul aerian al 

uniunii pentru avioanele din Belarus ca măsură de sancţionare a regimului 

preşedintelui Aleksandr Lukaşenko, acuzat că a ordonat deturnarea unui avion de 

linie al companiei Ryanair ce efectua un zbor pe ruta Atena-Vilnius pentru a-l 

aresta pe jurnalistul Roman Protasevici, informează AFP şi Reuters. 
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Liderii celor 27 de state membre au cerut, de asemenea, companiilor aeriene să 

evite survolarea Belarusului, au agreat să impună sancţiuni suplimentare, inclusiv 

de natură economică, şi au cerut eliberarea imediată a jurnalistului de opoziţie 

Roman Protasevici şi a partenerei sale, Sofia Sapega, arestaţi duminică. 

Consiliul European "condamnă cu tărie aterizarea forţată a unui avion Ryanair la 

Minsk (...) care a subminat securitatea aeriană, precum şi arestarea de către 

autorităţile belaruse"a lui Protasevici şi a partenerei sale, conform concluziilor 

reuniunii. 

 

S-a solicitat, de asemenea, ca Organizaţia Aviaţiei Civile Internaţionale (OACI) să 

investigheze acest "incident fără precedent şi inacceptabil". 

 

Liderii europeni au cerut şi "extinderea cât mai curând posibil a listei oficialilor şi 

a entităţilor" din Belarus vizaţi de sancţiuni europene. 

 

Aproximativ 88 de persoane din Belarus, printre care şeful statului Aleksandr 

Lukaşenko, precum şi şapte entităţi sunt deja sancţionate cu interdicţia de a 

călătorie în UE şi îngheţarea activelor pentru reprimarea opoziţiei şi alegerile 

prezidenţiale din 9 august 2020, ale căror rezultate au fost măsluite, în evaluarea 

europeană. 

 

Liderii statelor europene au cerut, de asemenea,"adoptarea altor sancţiuni 

economice ţintite". În acest sens, au invitat Comisia Europeană şi pe liderul 

diplomaţiei europene Josep Borrell "să prezinte fără întârziere propuneri în acest 

scop". 

 

Totodată, liderii europeni şi-au exprimat solidaritatea cu Letonia în urma 

"expulzării nejustificate" a diplomaţilor săi acreditaţi la Minsk. 

 

Belarus a ordonat luni expulzarea ambasadorului leton şi a întregului personal al 

ambasadei, acuzând autorităţile letone că ar fi înlocuit drapelul oficial belarus cu 

cel al opoziţiei în contextul campionatului mondial de hochei găzduit de Riga. Ca 

răspuns, Letonia a anunţat, la rândul ei, expulzarea diplomaţilor belaruşi. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

https://www.stiripesurse.ro/autoritatile-din-letonia-si-belarus-si-au-expulzat-reciproc-intregul-personal-al-ambasadelor-de-la-minsk-si-riga_1805784.html
https://www.stiripesurse.ro/autoritatile-din-letonia-si-belarus-si-au-expulzat-reciproc-intregul-personal-al-ambasadelor-de-la-minsk-si-riga_1805784.html
https://www.stiripesurse.ro/autoritatile-din-letonia-si-belarus-si-au-expulzat-reciproc-intregul-personal-al-ambasadelor-de-la-minsk-si-riga_1805784.html
https://www.stiripesurse.ro/autoritatile-din-letonia-si-belarus-si-au-expulzat-reciproc-intregul-personal-al-ambasadelor-de-la-minsk-si-riga_1805784.html

